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P R O T O K Ó Ł  NR XLIII/2023 

 
SESJI RADY GMINY KRZYŻANÓW 

 
ODBYTEJ W SALI KONFERENCYJNEJ URZĘDU GMINY KRZYŻANÓW 

 W DNIU 6 KWIETNIA 2023 ROKU 
 
 

Obecni: 

- 13 radnych według załączonej listy obecności (nieobecni: Michał Jujka i Wiesława Kotarska),    

      -    29 sołtysów (4 radnych pełni funkcję sołtysa), 

-     pracownicy z Urzędu Gminy: Wójt Gminy Tomasz Jakubowski, mec. Maciej Kucharski,  

-  zaproszeni goście: Dyrektor GOKiS Justyna Ozdowska, w Krzyżanowie, Prezes Stowarzyszenia 

Wspierającego Rozwój Gminy Krzyżanów Zygmunt Jasiński.   

  

Listy obecności radnych, sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy i osób zaproszonych 

stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do nin. protokołu.  

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Czekaj o godzinie 9.00 otworzył XLIII sesję Rady 

Gminy. Przywitał radnych, Wójta Gminy Tomasza Jakubowskiego wraz z pracownikami, 

Dyrektor GOKiS Justynę Ozdowską, mec. Macieja Kucharskiego, sołtysów oraz Prezesa 

SWRGK. Stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie na sali obrad obecnych jest 13 

radnych, co wobec ustawowego piętnastoosobowego składu Rady, stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Krzyżanów na 2023 rok. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krzyżanów 

na lata 2023-2026. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXIII/277/2022 Rady Gminy Krzyżanów w 

sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Kutnowskiemu.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społecznej Inicjatywy 

Mieszkaniowej Ziemi Kutnowskiej spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 

Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej 

Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Publicznego Gminnego Przedszkola w 

Krzyżanowie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Rady Rodziców Szkoły Podstawowej im. 

prof. W. Szafera w Kterach. 

10. Podjęcie uchwały  w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Krzyżanów. 

11. Przyjęcie protokołu nr XLII/2023 sesji Rady Gminy Krzyżanów odbytej w dniu 16 marca 

2023 roku.   

12. Sprawozdanie z działalności między sesjami: 

    a) Wójta Gminy, 

    b) Przewodniczącego Rady Gminy. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj zwrócił się z pytaniem, czy ktoś spośród radnych 

chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. 

 

Nikt z radnych nie zgłosił propozycji zmian porządku obrad. 

 

Radni otrzymali przed sesją projekty wszystkich uchwał – stanowią one załączniki nr 4, 5, 6, 

7, 8, 9, 10 i 11 do nin. protokołu. 

 

Ad. 3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Krzyżanów na 2023 rok. 

Jak powiedział Przewodniczący Rady Gminy, radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Następnie zwrócił się z pytaniem, czy są jeszcze głosy, uwagi.   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 

Wójt Gminy Tomasz Jakubowski -  krótko tylko powiem, że w tej uchwale w dziale 600 w 

wydatkach zapisujemy 60 tys. zł z przeznaczeniem na dodatkowe prace związane z przebudową 
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drogi powiatowej w Siemienicach, z Siemienic do Świniar. Te pieniądze mają być 

przeznaczone na dodatkowe wycięcie drzew, które stoją, rosną wzdłuż drogi i na dodatkowe 

wjazdy. To tyle, dziękuję. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr XLIII/345/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy Krzyżanów na 2023 rok  

została podjęta jednogłośnie, tj. 13 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krzyżanów na lata 2023-2026.  

Jak powiedział Przewodniczący Rady Gminy, radni z projektem uchwały  zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Zwrócił się z pytaniem, czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu 

uchwały.  

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr XLIII/346/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krzyżanów na lata 2023-2026 została podjęta jednogłośnie, tj. 13 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXIII/277/2022 Rady Gminy 

Krzyżanów w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Kutnowskiemu. 

Jak powiedział Przewodniczący Rady Gminy, radni z projektem uchwały  zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Następnie zwrócił się z pytaniem, czy są  głosy, uwagi do projektu 

uchwały.  

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   
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Wójt Gminy T. Jakubowski – tak, tylko króciutko powiem, że ta uchwała jest związana z 

poprzednią uchwałą budżetową. Dotychczas przekazywaliśmy dla Powiatu Kutnowskiego jako 

pomoc finansową 3.536 tys. zł, dokładając to 60 tys. zł, teraz przekazujemy 3.596 tys. zł. To 

tyle, dziękuję. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr XLIII/347/2023 zmieniającej uchwałę Nr XXXIII/277/2022 Rady Gminy 

Krzyżanów w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Kutnowskiemu została podjęta 

jednogłośnie, tj. 13 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społecznej 

Inicjatywy Mieszkaniowej Ziemi Kutnowskiej spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

Jak powiedział Przewodniczący Rady Gminy, radni z projektem uchwały  zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Następnie zwrócił się z pytaniem, czy są jeszcze głosy, uwagi ze strony 

radnych.   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski –  ja powiem kilka słów na ten temat, bo jest to nowy, w ogóle 

nowy temat. 24 marca Gmina Krzyżanów podpisała porozumienie z Krajowym Zasobem 

Nieruchomości w Warszawie i podstawowym celem działalności spółki jest budowanie domów 

mieszkalnych i ich eksploatacja na zasadzie najmu. Są to mieszkania, które mają być 

przeznaczone dla osób, których nie stać na zakup własnego mieszkania, na wydatkowanie tak 

dużej gotówki. Ta spółka Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej Ziemi Kutnowskiej ma  

umożliwić Gminie pozyskanie z tego Zasobu Nieruchomości 3 mln zł jako wkład własny do tej 

spółki. Oprócz tego Gmina może następnym wkładem własnym, może być np. działka 

budowlana dla budowy takich budynków wielorodzinnych, jak również budowa infrastruktury, 

oczyszczalni czy różnego rodzaju np. kanalizacji, doprowadzenie wody. Jest to taka uchwała, 

która pozwala nam przystąpić do pozyskania środków. Co będzie dalej, zobaczymy jak sytuacja 

się rozwinie. W każdym razie, uznaliśmy tutaj wspólnie z radnymi, że tą uchwałę intencyjną 
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podejmiemy, żeby nie było za późno, bo powiedzmy, w kwietniu, w maju, ponieważ te środki 

też są ograniczone. To tyle, dziękuję. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 18 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr XLIII/348/2023 w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społecznej 

Inicjatywy Mieszkaniowej Ziemi Kutnowskiej spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 

została podjęta jednogłośnie, tj. 13 głosami „za”.   

Uchwała ta stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków 

Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w 

tworzonej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej. 

Jak powiedział Przewodniczący Rady Gminy, radni z projektem uchwały  zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Następnie zwrócił się z pytaniem, czy są  głosy, uwagi do projektu 

uchwały.  

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – dwa słowa tylko powiem, że tą uchwałą zatwierdzamy wniosek, 

który będzie złożony do Rządowego Funduszu  Środków Rozwoju Mieszkalnictwa, właśnie na 

sfinansowanie objęcia tych udziałów w Społecznej Inicjatywie  Mieszkaniowej na te 3 mln zł. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 20 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr XLIII/349/2023 w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków 

Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w 

tworzonej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej została podjęta  jednogłośnie, tj. 13 głosami 

„za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 21 do nin. protokołu. 
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Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Publicznego Gminnego Przedszkola w 

Krzyżanowie. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały ze strony radnych?  

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko tylko powiem. Jak wiecie, budowane jest przedszkole 

publiczne, gminne w Krzyżanowie. Termin otwarcia jest przewidziany na 1 września. 

Oczywiście będą likwidowane te przedszkola, punkty przedszkolne przy obecnych szkołach 

podstawowych i żeby skutecznie zlikwidować te punkty przedszkolne, musimy mieć tą 

uchwałę o utworzeniu tego Publicznego Gminnego Przedszkola w Krzyżanowie. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 22 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr XLIII/350/2023 w sprawie utworzenia Publicznego Gminnego Przedszkola w 

Krzyżanowie została podjęta  jednogłośnie, tj. 13 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 23 do nin. protokołu. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Rady Rodziców Szkoły 

Podstawowej im. prof. W. Szafera w Kterach. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Petycja była również rozpatrywana przez Komisję Skarg i Wniosków. 

Czy ktoś spośród radnych chciałby jeszcze zabrać głos?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – może powiem krótko o co chodzi, żeby sołtysi wiedzieli. Jak 

państwo wiecie, budujemy przedszkole gminne w Krzyżanowie. Z 1 września ma być otwarte. 

Jest to przedszkole, myślę, że z prawdziwego zdarzenia. Będzie czynne od godz. 6.30 do godz. 

praktycznie 17.00, 17.30. Dlatego jest tak długo otwarte, żeby rodzice, czy mama, czy ojciec 

mogli przywieźć dziecko, jechać do pracy, a w drodze powrotnej to dziecko odebrać. Będzie 

catering, będzie fachowa obsługa, będą, powiedzmy, logopeda, inni różni specjaliści. Dlatego 
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też, to przedszkole jest budowane ze względu na to, że była taka potrzeba w terenie, w naszej 

gminie, bo rodzice sami z takimi wnioskami występowali. Jak będzie trzeba, to też będzie 

zorganizowany dowóz do tego przedszkola naszych dzieci. Na tą chwilę mamy zapisanych do 

przedszkola, do oddziału przedszkolnego razem do nowo powstającego 90 dzieci. Uważam, że 

jest sporo, nawet nie liczyłem się z tym, że będzie tak dużo tych dzieci zapisanych. Jednakże, 

wpłynęła taka petycja, skarga, petycja od rodziców tutaj z przedszkola od dzieci 

uczęszczających do przedszkola w Kterach. Tam jest przedszkole przy szkole w Kterach, które 

działa, powiedzmy, 3 dni po 4 godz. I również od tamtych rodziców były takie wnioski, żeby 

pobudować, uruchomić przedszkole z prawdziwego zdarzenia. Teraz, jak pobudowaliśmy, 

praktycznie zaangażowaliśmy, może niecałe 7 mln, ale to jest masa pieniędzy dla Gminy, gdzie 

też jest zaangażowane dofinansowanie, kredyt, kilku rodziców mówi, że oni by woleli, żeby te 

dzieci chodziły do przedszkola w Kterach. Myślę, że po to budujemy tutaj, żeby to było 

przedszkole, które będzie naprawdę z prawdziwego zdarzenia i nie możemy zostawić 

przedszkoli dotychczasowych, które by funkcjonowały dla jednego czy dla dwóch dzieci. I 

myślę, że ta skarga, która została rozpatrzona i przez Komisję Skarg i Wniosków była 

wnikliwie, została słusznie rozpatrzona. To tyle, dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj odczytał § 1 projektu uchwały, a następnie poddał 

projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 24 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr XLIII/351/2023 w sprawie rozpatrzenia petycji Rady Rodziców Szkoły 

Podstawowej im. prof. W. Szafera w Kterach została podjęta  jednogłośnie, tj. 13 głosami 

„za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 25 do nin. protokołu. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 

Krzyżanów. 

Jak powiedział Przewodniczący Rady Gminy, radni z projektem uchwały  zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Następnie zwrócił się z pytaniem, czy  są jeszcze głosy, uwagi do 

projektu uchwały.  



8 
 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 

Wójt Gminy T. Jakubowski -  ja nie będę czytał tej całej uchwały. Ta uchwała mówi o tym, 

jakie te wozy asenizacyjne powinny być, jakie wymagania ich są, o higienie, o, że tak powiem, 

o środkach sanitarnych, o tym, że odbiorca wystawia fakturę. Jak państwo byście chcieli, to 

można się zapoznać. To tyle, dziękuję. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 26 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr XLIII/352/2023 w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Krzyżanów została 

podjęta jednogłośnie, tj. 13 głosami „za”.   

Uchwała ta stanowi załącznik nr 27 do nin. protokołu. 

 

Ad. 11. Przyjęcie protokołu nr XLII/2023 sesji Rady Gminy Krzyżanów odbytej w dniu 

16 marca 2023 roku. 

Protokół nr XLII/2023 sesji Rady Gminy Krzyżanów odbytej w dniu 16 marca 2023 roku był 

wyłożony do wglądu przed sesją w biurze Rady.  

 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał protokół nr XLII/2023 pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 28 do nin. protokołu. 

Protokół nr XLII/2023 sesji Rady Gminy odbytej w dniu 16 marca 2023 roku został przyjęty 

jednogłośnie, tj. 13 głosami „za”.  

 

Ad. 12. Sprawozdanie z działalności między sesjami: 

    a) Wójta Gminy, 

    b) Przewodniczącego Rady Gminy. 

12a. sprawozdanie z działalności między sesjami Wójta Gminy. 
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Sprawozdanie za okres od dnia 17 marca 2023 r. do dnia dzisiejszej sesji złożył Wójt Gminy 

T. Jakubowski.  

 

12b. sprawozdanie z działalności między sesjami Przewodniczącego Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Czekaj złożył sprawozdanie z działalności za okres od 

dnia 17 marca 2023 r. do dnia dzisiejszej sesji.  

 

Ad. 13. Wolne wnioski i informacje. 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Krzyżanowie Justyna Ozdowska 

poinformowała o zasadach tworzenia kół gospodyń wiejskich na wsiach oraz możliwości 

ubiegania się kół o środki finansowe.    

 

Prezes Stowarzyszenia Wspierającego Rozwój Gminy Krzyżanów Zygmunt Jasiński 

poinformował o budowie chodników na cmentarzach w Łękach Kościelnych oraz w 

Kaszewach. Chodniki będą budowane ze środków zebranych od mieszkańców gminy.   

 

Sołtys sołectwa Wojciechowice Bożena Popławska podziękowała za postawienie wiaty 

przystankowej. 

Sołtys sołectwa Kaszew Kolonia Mieczysław Miniszewski – chciałem zadać pytanie odnośnie 

budowy chodnika w Kaszewach Kościelnych. Które chodniki będą budowane pierwsze, czy to 

będzie i w jakim stopniu dołoży do tego Gmina. 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – Gmina ze względu na swoje zadania jakie ma, nie może dołożyć 

środków finansowych, ponieważ nie są to zadania gminne. Ustawa o samorządzie nam nie 

pozwala na to nawet, żeby tam 10 gr. dołożyć. Dlatego też, powstała taka społeczna inicjatywa, 

żeby się wspomóc i żeby takie chodniki pobudować. Natomiast, z tego, co rozmawiałem z ks. 

proboszczem z Kaszew, ks. Andrzejem, to on sugeruje, że jeżeli będą jakiekolwiek środki, to 

by zaczynał od chodników, które biegną w okolicach krzyża, tego, który stoi na środku 

cmentarza, w prawą i w lewą stronę. Będzie to zależało od środków, które wpłyną. Jeżeli będzie 

mało, to powstanie jeden chodnik, czy w prawą, czy w lewą stronę, to już też nie chcę ingerować 

księdzu w jego decyzje. To już będzie jego wybór. Ja księdzu sugerowałem, żeby zacząć od, 

powiedzmy, chodników, które są zaraz na początku, przy wejściu, zaraz za parkanem, pierwszy 

czy drugi w lewą stronę. Natomiast, no, ksiądz stwierdził, że tam są nieuczęszczane, mniej 



10 
 

potrzebne. Nabożeństwa jakieś tam, odbywają się uroczystości bliżej krzyża, no i powiedział, 

że pierwsze co, to powinny powstać te alejki przy samym krzyżu. To tyle, dziękuję.  

 

Pan M. Miniszewski – mam takie pytanie. Teraz budujecie drogę i ktoś tam przeznaczył grunty 

pod drogę, na poszerzenie drogi i Gmina zajęła się zapłaceniem kosztów w Starostwie, 

zapłaceniem dokumentacji, a jak ja składałem w 2015 roku, 2016 roku o drogę w Kaszewach 

(wypowiedź słabo słyszalna), to Wójt stwierdził, że nie ma tam szerokości drogi. Prosiłem o 

geodezyjne wyznaczenie drogi. Po pomiarach naszych, moich i mojego brata, okazało się, że 

wg nas droga nie ma szerokości, mało tego, w 2015 roku, jak pan Przewodniczący obiecał i tu 

inni, że ta droga będzie z czasem zrobiona i prawdopodobnie teraz (wypowiedź słabo słyszalna), 

żeby ją utwardzić. Było tak, że było nawożone szlaki, gruzu, co wtedy w 2015, 2016 zgłaszałem 

do Gminy, Wójt powiedział, że trzeba mu geodezyjnie udowodnić, żeby to zrobić. Po tym były 

pomiary, które były dwa, trzy lata temu, złożyłem pismo. Wójt Tomasz Jakubowski kazał 

sprzątnięcie z pól, ale nie z całości. Z mojej działki 18/1 nie jest do dziś sprzątnięta szlaka, tak 

jak i gruzu. Teraz w tym momencie jest taka sytuacja, że jeżeli będzie nawożona droga, nie 

wiem, chyba kamieniem albo tłuczniem, to z tego wynika, że asfaltu nadal nie będzie, bo jak 

zwykle są lepsi i gorsi w tej naszej gminie. Powiem tak, jest taka sytuacja, żeby nie było tak, 

że nawiozą znowu w działkę moją tłucznia czy kamienia. Jeszcze jedna sprawa. Jak już jestem 

przy drogach. Droga w Kaszewach Dwornych. Droga w Kaszewach Dwornych jest 

zagrożeniem dla społeczeństwa, (wypowiedź słabo słyszalna), przy byłym radnym. Ta droga 

nie spełnia szerokości, rów jest  naprzeciwko  tego stawu głęboki, są wypadki, ludzie dachują, 

zdrowie (wypowiedź słabo słyszalna). Trzeba zasypać staw, żeby ją zrobić, ale się olewa, bo 

pan […] jest radnym, czy byłym radnym, tak, jak jego się nie rusza (wypowiedź słabo 

słyszalna). Chociaż rów, chociaż on nie ma (wypowiedź słabo słyszalna) ma 8 czy 9 m. Tam 

nie ma szans, żeby się minęły dwa samochody osobowe się minęły, to, zaraz jest przepaść. Tym 

bardziej, że tam jest podmywane, woda przez […] z tego stawu przepływa przez, pod tym 

mostkiem. Jest bardzo nie tak  (wypowiedź słabo słyszalna). Policja była, wreszcie ktoś się 

zabije. Robi się wszystkie drogi, tej się nie robi. Ja (wypowiedź słabo słyszalna) od Kaszew-

Kolonii do Krzyżanówka, kiedy to Jakubowski Wójt nawalił w moje pole, gdzie nawiózł śmieci 

i do  dzisiaj takie zostało na tych burtach, burta jest wysoka, nic się nie robi z tym, ale jak 

zwykle wszystkie (wypowiedź słabo słyszalna), to (wypowiedź słabo słyszalna) robi się drogi 

(wypowiedź słabo słyszalna). Powiem jeszcze jedno, tutaj pan Jakubowski będzie robił drogę 

na Julianowie. Powiem państwu tak, jak było. Pan Jakubowski przy swojej posesji potrafił 

pozabijać paliki, druty, które zagrażały, były zabijane druty przy samym asfalcie. Na pewno ta 
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Jakubowskiego droga przy jego posesji nie ma 3 m. I tak było długi czas. Ja zgłaszałem 

sołtysowi z Julianowa panu Lewickiemu, nie było rezultatu. Mieszkańcy się skarżyli, pytam, 

„a co zrobisz”. Nie było z kim (wypowiedź słabo słyszalna) z Jakubowskim, jemu wszystko 

wolno. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj -  za czym pan Wójt będzie miał głos udzielony, 

chciałem, taka ogólna. Proszę pana, pan użył takiego stwierdzenia, że są lepsi i gorsi. 

Nieprawda, nie ma lepszych i gorszych. Samorząd, radni starają się w miarę możliwości robić 

w całej gminie. Panie Wójcie, proszę odnieść się do wypowiedzi.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – to może zacznę od ostatniego tematu, od drogi w Julianowie, 

która będzie remontowana. Tam też  mieszkają mieszkańcy gminy Krzyżanów i ona nie jest 

remontowana po 2, 5 latach od wybudowania, tylko, jak ja pamiętam, była wybudowana w 

2000 roku. Jest już połamana, jest zdewastowana. Pozyskaliśmy środki finansowe, będzie 

remontowana w postaci nakładki asfaltowej. Jeżeli chodzi o to, że Jakubowski  zabija drut, no, 

drutów na drodze nie zabijam panie Miniszewski, ale dobrze, ale spokojnie, dobrze. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – panie sołtysie, pan zadał (wypowiedź słabo 

słyszalna) teraz pan Wójt odpowiada. Proszę. 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – zrobiłem pobocze, utwardziłem, posiałem trawę i nie dość, że 

droga jest akurat w tym miejscu, no, myślę, że tam jest dobre 3 m i ktoś, nie wiem, świadomie 

czy mniej świadomie jeździ po tej zasianej trawie, psuje, po chodnikach jeździ, to niestety, 

zabiłem, może nie druty panie Miniszewski, nie druty, tylko i to było w okresie jesiennym, 

gdzie była roztop, gdzie najwięcej tych samochodów buraczanych jeździło i rozjeździło, były 

rzeczywiście wyznaczone paliki, żeby ktoś tam nie wjeżdżał, żeby widział. Na tą chwilę ta 

trawa się ukorzeniła, jest, jak przejedzie ktoś po tej trawie, to krzywdy jej nie zrobi, ona sobie 

tam odbije. Nie ma żadnych kołków, palików. Może pan spokojnie tam, tak samo po tym 

trawniku przejechać, a to pobocze i ta trawa, to jest w mojej działce, to nie jest w działce już 

gminnej, bo tam działka gminna, drogi gminnej jest bardzo wąziutka. Także, pan się powinien 

też cieszyć, że jeździ pan, praktycznie, po tym poboczu, po mojej działce, nie gminnej i nikomu 

nie zabraniam jeździć po tej działce. To jeżeli chodzi o drogę w Julianowie. Jeżeli chodzi o 

drogę w Kaszewach Dwornych, to nie jest tak, że tam były radny, pan […] ma swoją działkę, 

ma swój staw. Dotychczas było tak, że wszyscy się mijali. Z tego, co ja wiem, to się mijają. 
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No, jak będziemy teraz zasypywać rowy, stawy, bo tylko panu Miniszewskiemu to nie pasuje, 

no, to też będzie niedobrze, a grunty, powiedzmy, drogi gruntowe, nie będziemy utwardzać. 

Może przyjdzie do tego, że Gmina będzie miała tyle pieniędzy, że będzie zasypywała staw 

prywatny, gdzie by musiała najpierw wykupić ten staw, zasypać jakimś tłuczniem, bo ziemią 

się nie zasypie, bo to usiądzie wszystko, woda będzie podmywała. Także, to nie jest tak, że to 

będzie kosztowało  200 zł czy 2 tys. zł, żeby od pana […] nabyć część stawu i żeby, powiedzmy, 

to na tej części stawu zrobić utwardzenie, żeby tam powstała droga. Ja pierwsze słyszę, żeby 

tam były wypadki. Naprawdę, pierwsze słyszę, żeby tam były kolizje, wypadki, Policja. 

Mieszkam blisko, nie słyszałem o tym. Jeżeli chodzi o drogę w Kaszewach-Kolonii, ta droga 

w Kaszewach-Kolonii (wypowiedź słabo słyszalna) chcieliśmy w 2015 roku czy 2016 zrobić tą 

drogę. No, ale niestety, no, powiem, powiem stwierdzając fakty, że daliśmy wszystkim 

mieszkańcom takie oświadczenia, żeby nam podpisali, że wyrażają zgodę na wejście w działkę, 

powiedzmy, z częścią drogi. Wszyscy nam podpisali. Pan Miniszewski też nam podpisał, z tym, 

że jak otrzymałem oświadczenie od pana Miniszewskiego, dobrze, że pana Miniszewskiego 

znam i dokładnie to oświadczenie i poprosiłem pana Jurka i przeczytałem. Zmienił nam treść 

oświadczenia i napisał całkowicie inaczej, że zezwala, ale z częścią utwardzoną, po swojemu 

zmodyfikował oczywiście oświadczenie. Przyniósł nam, nikomu nic nie mówiąc. Gdybyśmy 

zrobili przy takim oświadczeniu tą drogę asfaltową w jego działce, prawdopodobnie byłby 

prokurator, odszkodowania, Gminy byłoby nie stać na zrobienie takiej drogi. Dlatego też, ta 

droga tam nie powstaje, bo jest w miejscu na wysokości pana Miniszewskiego, jest szerokość 

drogi 2,80. Pozwolenie na budowę dostaje się od Starostwa przy szerokości asfaltu 3 m. I na 

dzień dzisiejszy musi być 3 m. Kiedyś, ja wiem, powstawały drogi 2,60, 2,70 asfaltowe, 2,80, 

3,20. Teraz, niestety, pozwolenie na budowę się otrzymuje, jeżeli jest szerokość drogi co 

najmniej 3 m. Przy tej działce drogowej w Kaszewach-Kolonii, no, niestety, tam jest miejscami 

2,80, miejscami 2,90. No, nie będę czarował, tutaj z pozostałymi mieszkańcami 

prawdopodobnie byśmy się dogadali, tylko tutaj z panem jest problem. Myślę, że z bratem jego 

byśmy się dogadali, ale u pana Mietka jest problem, był zawsze, zresztą był zawsze problem, 

w tym miejscu nie graniczymy z działką pana Miniszewskiego, tam jest problem i tak równiarka 

przeszkadza, utwardzenie przeszkadza. Wcześniej była ta droga utwardzana szlaką. No, 

utwardzona była szlaką, powiedzmy, przy szerokości 3 m. Tej szlaki troszkę ludzie rozjeździli, 

no, to Gminie kazał zabierać tą szlakę, wybierać z pola. Ludzie przychodzą do mnie z Kaszew-

Kolonii, ci którzy dojeżdżają, mówią: panie Wójcie, jak my mamy tam dojechać mówi, po 

podorywane, droga zniszczona, po podorywana. No, nie mam wpływu, bo to nie jest nasza 

rzeczywiście, tylko pana Mietka Miniszewskiego, gdzie, jak geodeta mu wytyczył, że jest, 
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powiedzmy, 2,80, no, to sobie od orał i sobie orze tą szlakę, a ludzie nie mają jak jeździć. No, 

to, chyba tyle, co chciałem powiedzieć. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – pan chciał dopytać? Tylko prosiłbym o zwięzłe takie 

pytania. 

 

Pan M. Miniszewski – proszę pana, to, co pan Jakubowski mówi jest kłamstwem. Droga na 

mojej wysokości działki 18/1 i 18/3 była zasypana metr szlaki, gruzami na posesji m.in. mojego 

brata Jacka Miniszewskiego. Działka między nami też była zasypana ponad 1,20 m. Jak się 

okazało,  pozwolenie na budowę przepustów w rowie, potem  (wypowiedź słabo słyszalna) do 

mojej działki 18/3. Nieprawda, co pan Jakubowski mówi, bo pozwoliłem dodatkowo wejść w 

mój rów, to jest w mojej działce, żeby było bezpieczeństwo przejazdu, przez przepust, jak pan 

Jakubowski mówił, któregoś roku, dwa czy trzy lata, nie pamiętam. Mało tego, nieprawdą jest 

też, że podoruję drogę. Zostawione jest jeszcze pół metra do punktów granicznych, które są 

wyznaczone. Też nieprawdą jest, co pan Jakubowski powiedział, że wszyscy się zgodzili. Na 

ośmiu mieszkańców, co byli po obu stronach drogi, na przeciwnej stronie drogi mają, posesja 

jest własnością moich braci stryjecznych […]. Jakby chciał pan Wójt budować drogę, jakby oni 

się zgodzili, to by mógł przebudować i 4 m drogą. To jest nieprawda, pan Jakubowski kłamie. 

Tak mówię, jak jest. I z tą drogą przy stawie, co pan mówi panie Jakubowski, że nie będę 

wchodzić w pana […] staw, też jest kłamstwo proszę państwa, bo jest od drogi do drzew, tam 

jest taki pas szeroki, że tam jest z 8 m, to żaden rów nie potrzebny taki, żeby było 5 m. Rów 

szeroki, tylko wystarczy tam 3 m, żeby był. Tam jest taki pas szeroki drogi do stawu, że można 

śmiało drogę zrobić do 5 m. To jest kłamstwo, co pan Wójt Jakubowski mówi. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – dziękuję. Pan Wójt jeszcze?  

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – tylko, że przed chwilą pan mówił, żeby rów, staw by należało 

zasypać, podsypać i tam zrobić drogę. Dobrze, według mnie, jeżeli  Gminę będzie stać, żeby 

stawy zasypywać i rowy, i na tym budować drogi, to przyjdzie pewnie kiedyś taki czas, że 

będzie nas stać. Na tą chwilę, uważam, że są ważniejsze rzeczy i mniej kosztowne, a bardziej 

pożyteczne dla ludzi. No i tyle, dziękuję. 

 

Pan M. Miniszewski – pan Wójt Jakubowski powiedział, że tam jest bezpiecznie. Tam nie jest 

bezpiecznie. Dwa samochody się nie miną proszę pana. 
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Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – dziękuję. To już jest pana ocena, bo byśmy takie 

słowne przepychanki robili. 

 

Pan M. Miniszewski – proszę pana, jest pan strażak, czy nie było tak, że samochód dachował? 

Było tak, czy nie było? 

  

Radny Tomasz Żydowo – rzeczywiście, był tam wypadek w miejscowości Kaszewy, ale musi 

pan przyznać, że tam był kierowca pod wpływem i usnął. 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – jak człowiek wyszedł i ledwo co chodził, to wie pan. 

 

Pan […]  – chcę powiedzieć, że od 40 lat mojej bytności w Kaszewach Dwornych jeszcze 

żadnego wypadku nie było, a droga, która jest  zwężona przy stawie, faktycznie to jest właśnie 

taki atut, żeby jechać wolniej, żeby kapliczki nie rozwalić, prawda. Jak się jedzie wolniej, to i 

bezpieczniej  (wypowiedź słabo słyszalna) stawu i tym samym, (wypowiedź słabo słyszalna) 

także, nie wolno mówić o sprawie, prawda, jak tej sprawy nie ma. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – jeszcze pan […] pytanie, tak? 

 

Pan […]  – muszę państwu, panie Przewodniczący, w związku z tym, że toczy się proces 

pomiędzy Wójtem Gminy a mną w Sądzie, zostałem oskarżony z art. 212 § 1 i 2. No i muszę 

powiedzieć państwu, że odbyły się trzy rozprawy, które wygrałem. Czy zamieści pan 

informację taką w Biuletynie Informacyjnym, bo sprawa […], którą pan przegrał w Sądzie w 

Warszawie nie zamieścił i do tej pory, no i raczej  przewiduję, że pan tego nie zrobi, ale bardzo 

bym prosił, żeby zamieścić. A następna sprawa, panie Mecenasie, dlaczego  zaskarżyliście mnie 

z art. 212 skoro mogliście mnie zaskarżyć z art. 23 i 24 Kodeksu Cywilnego? Można było, 

byłaby sprawa, mnie się wydaje, łatwiejsza i korzystniejsza dla pana Wójta, bo jak tam się czyta 

ten artykuł, to można domagać się wielkich odszkodowań. A jeżeli pan występuje panie 

Mecenasie szukając przyczyn, że zniesławiłem pana Wójta, to proszę państwa, pragnę wam 

oświadczyć, że nigdy tego nie zamierzałem zrobić. Ja tylko napisałem parę słów prawdy tak, 

jak to było. A  prawda jest taka, że pan Wójt nie dba sam o swój autorytet, a najlepszym 

przykładem, panie Mecenasie, powinien pan zapoznać się z tym  pismem, które przywiozłem 

specjalnie dla pana, które wydała Regionalna Izba Obrachunkowa, gdzie Wójt został ukarany 
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naganą za swoją działalność oraz sprawa jego została skierowana do CBA. Niech się pan 

zapozna, poszuka pan, gdzie leży wina moja czy pana Wójta, bo uważam, że pan Wójt, gdyby 

dbał o swój autorytet, o swój honor, to by takiego pisma nie  otrzymał, a podpisał to Prezes 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. Sprawa art. 212 panie Mecenasie jest panu dobrze znana. Są 

wnioski skierowane przez Helsinki i Strasburg, żeby ten artykuł wycofać z Kodeksu Karnego, 

ale ten, no, wiecie, dzisiaj rządzi jeden na ugrupowaniu, jutro drugi i ci co rządzą, to uważają, 

że jest im potrzebny, bo ochrania ich, a ci, którzy są przeciwni powiadają, że nie, trzeba to 

wyrzucić. Jak się zmienią, to zmieniają si automatycznie  (wypowiedź słabo słyszalna). 

   

 Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – przepraszam, jeśli można, panie […], rozumiem, 

że pan te pytania zadał, komentarz sobie darujemy. Pana Mecenasa proszę o głos. 

 

Pan […] – i jeszcze jedno, panie Mecenasie jest to oskarżenie prywatne. Kto za to będzie płacił? 

Czy to będzie płacił pan Wójt z własnej kieszeni, czy pójdzie to z budżetu Gminy, bo uważam, 

że jest to oskarżenie prywatne, to powinien płacić z własnej kieszeni, tak, jak jest tam napisane 

w wyroku, a jak to będzie oficjalnie, to nie wiem. Na razie nie zgłaszam do sprawy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – panie […], pytania zadane, proszę o udzielenie 

odpowiedzi. 

 

Pan […] – mam jeszcze pytanie do pana Mecenasa. Panie Mecenasie… 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – panie […]  

 

Pan […] – jeszcze jedno pytanie zadam panu Mecenasowi. Panie Mecenasie, jest pan radcą 

prawnym zatrudnionym przez pana Wójt zgodnie z przepisami, ale jest pan również moim radcą 

prawnym. Czy jest etyczne, żeby pan również jako radca prawny występował przeciwko mnie 

w Sądzie? Czy to jest zgodne z etyką adwokacką? Niech pan przemyśli tą sprawę i mi odpowie 

na to. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – dobrze, pan Mecenas.  

 

Mecenas Maciej Kucharski – panie Przewodniczący, szanowni państwo radni, szanowni goście, 

postaram się dokładnie odpowiedzieć panu magistrowi […]. Zacznę może od końca. 
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Oczywiście, jest to zgodne z zasadami etyki adwokackiej, bo jestem adwokatem, a nie radcą 

prawnym, że będąc zatrudnionym przez Gminę, czasami występuję przeciwko mieszkańcom 

gminy. Przykładowo, jeżeli ktoś nie płaci należnych opłat i trzeba wystąpić do sądu, no, to 

trudno, żeby Gmina szukała zewnętrznego adwokata przeciwko mieszkańcowi gminy, który 

nie realizuje swoich jakichś tam zobowiązań. W związku z tym, to są sytuacje, po to  ma się 

prawnika zatrudnionego w Gminie, żeby w takich sytuacjach ten prawnik mógł reagować. 

Więc, to jest odpowiedź na pierwsze pytanie. Czy ostatnio, pierwsze od końca. W odpowiedzi 

na drugie pytanie, wyjaśniam, żeby panu […] tutaj ułatwić, ale oczywiście może pan to 

skontrolować. Pełnomocnictwo do reprezentowania w sprawie, o której pan mówi, do której 

jeszcze parę słów powiem, podpisał mi nie Wójt Gminy Krzyżanów, tylko podpisał mi 

prywatnie pan Tomasz Jakubowski. I oprócz tego, że  (wypowiedź słabo słyszalna) jest 

obywatelem tego kraju. I pan Tomasz Jakubowski zapłacił mi za tą usługę reprezentacji nie 

pieniędzmi gminnymi, tylko  swoimi prywatnymi pieniędzmi, do których ma prawo, na co 

został wystawiony paragon fiskalny w mojej Kancelarii, potwierdzający dokonaną operację 

finansową. W związku z tym, uspokajam pana mgr […], że żadne pieniądze gminne nie zostały 

wydane na ten proces, który toczy się, który się dalej toczy. Przypominam panu, bo jest pan, 

tytułuje się pan prawnikiem, więc powinien pan wiedzieć, że rozstrzygnięcie Sądu dla Łodzi-

Śródmieścia nie jest rozstrzygnięciem prawomocnym. Za dwa czy trzy dni dostanie pan 

zawiadomienie o terminie posiedzenia zażaleniowego w Sądzie Okręgowym w Łodzi, bo już 

taki termin jest wyznaczony na 12 maja br., więc, tak, już informuję pana, żeby pan sobie  

zapisał,  o godz. 8.40 w Sali 138 Sądu Okręgowego na Placu Dąbrowskiego w Łodzi. Proszę 

państwa, ja nie zwykłem pouczać innych osób, tak, jak zrobił to przed chwilą pan […] pytając 

mnie, czy słusznie oskarżyłem w imieniu Wójta go o przestępstwo zniesławienia z art. 212 

Kodeksu Karnego, a dlaczego nie zrobiłem tego oskarżenia, jak pan to użył sformułowania z 

art. 23 i 24 § 1 Kodeksu Cywilnego. Otóż wyjaśniam panu, że są to dwie różne instytucje. 

Oskarżyć kogoś o przestępstwo można tylko na podstawie przepisów Kodeksu Karnego, 

karnych generalnie. Natomiast art. 23 i 24 Kodeksu Cywilnego, to pan jako prawnik powinien 

wiedzieć, to są, to są przepisy, które dotyczą naruszenia tzw. Dóbr osobistych, gdzie ktoś  się 

czuje obrażony może wystąpić do Sądu o ochronę, w ramach, rzeczywiście, takiego 

postępowania może żądać przeproszenia, może żądać w niektórych przypadkach 

zadośćuczynienia za doznaną krzywdę. My chroniąc pańskie pieniądze i pański budżet, 

zdecydowaliśmy się na  drogę karną. Nikt nam nie zabroni wyboru tego, czy chcemy pana 

oskarżyć w trybie postępowania karnego, czy chcemy panu zrobić sprawę cywilną o naruszenie 

dóbr osobistych. Decyzja w tym zakresie panie […] należą nie do pana jako do tego, który te 
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dobra osobiste naruszył, tylko należy do tego, który poczuł się pokrzywdzony pańskimi 

wypowiedziami. Więc tutaj, Bardzo bym prosił, żeby pan nie podpowiadał nam, co mamy 

robić, bo gwarantuję panu, że doskonale wiemy, co robimy i robimy to w majestacie i w oparciu 

o przepisy prawa. Idąc dalej, ale odpowiadając panie Przewodniczący dokładnie i precyzyjnie 

na pytania pana […], nie było trzech rozpraw, o których pan mówi, że został pan uniewinniony 

czy oczyszczony z zarzutów. Były dwa posiedzenia, które się odbyły we Sądzie Rejonowym 

dla Łodzi-Śródmieścia. Pierwsze się merytorycznie nie odbyło, z uwagi na błędne 

zawiadomienie Sądu do mnie, do mojej Kancelarii. Drugie odbyło się z moim udziałem i z 

pana. Przyznaję, Sąd umorzył postępowanie, no, co, tak, jak powiedziałem przed chwilą, 

zostało złożone zażalenie i Sąd Okręgowy 12 maja tą sprawę rozstrzygnie. Jeśli rozstrzygnie 

niezgodne z zażaleniem, to informuję państwa, informuję również pana, że sprawa będzie miała 

swój dalszy ciąg i na pana miejscu moment jeszcze bym nie ogłaszał, używał takich słów, bo 

może się okazać, że jednak sprawa będzie dalej kontynuowana. Teraz sobie już nie 

przypominam, czy jeszcze jakieś pytania ze strony pana […] padały, czy już odpowiedziałem 

na wszystkie. Na razie dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – pan Wójt tak, proszę bardzo.  

  

Wójt Gminy T. Jakubowski – tak, może ja się odniosę też do tutaj, pan jakiś dokument, 

odnośnie CBA pokazuje. Prawdopodobnie napisał pan do CBA, pan […] czy tam do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej i Izba skierowała pismo do CBA, żeby skontrolować tutaj 

działalność Wójta. Jak ja pamiętam, mieliśmy tutaj jakieś kontrole, żadnych tutaj 

nieprawidłowości panie […], te kontrole z CBA nie wykazały. Jeżeli by wykazały 

nieprawidłowości, mnie tutaj, w tym miejscu by nie było panie […]. Także, niech pan tutaj 

jakichś dokumentów nie podrzuca, niech pan wielkich słów nie używa i niech pan raczej zajmie 

się sobą, a nie pisze po różnych instytucjach, bo pisze pan po tych instytucjach 10 lat i jakoś 

pan nie trafia, nie trafia panie […]. Przy okazji naobraża pan ludzi, pracowników, mnie 

zniesławia do tego stopnia, że musiałem rzeczywiście poświęcić jakieś środki finansowe, mając 

adwokata, żeby pan się uspokoił. Trochę się pan uspokoił, ale znów postępowanie było sądowe 

umorzone i już widzę, że pan zaczął odżywać. Pamięta pan, jak dostał pan wyrok za 

poświadczenie nieprawdy? Pamięta pan? 

 

Pan […] – pan musiał pieniądze oddać wyłudzone.  
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 Wójt Gminy T. Jakubowski - jakie wyłudzone, co pan mówi panie […]. 

 

Pan […] – jak to pan nie oddawał, 4,5 tys. zł. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – panie […], proszę o spokój. 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – panie […], niech pan takich rzeczy nie mówi, że wyłudzone, 

panie […], niech pan takich rzeczy nie mówi, ale panie […] dostał pan wyrok. Spokojny pan 

był przez cztery czy pięć lat. Teraz pan wyroku nie ma i znów pan chodzi i gada głupoty za 

przeproszeniem, a to, że pan pisze do Wojewody i pisze pan cyt. Jakubowski powiedział tak i 

tak. Naprawdę, z całym szacunkiem, ale trochę trzeba mieć przyzwoitości, godności i honoru 

panie […], z całym szacunkiem. Ja myślę, że odpowiedziałem. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – pan Mecenas, proszę bardzo. 

 

Mecenas M. Kucharski – jeszcze chciałem proszę państwa dopowiedzieć, proszę pana.. 

 

Pan […] – odczytajcie to pismo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – panie […], proszę o spokój. 

 

Mecenas M. Kucharski – panie […], jest pan prawnikiem, więc chciałem panu przypomnieć, 

to nie pan prowadzi obrady sesji, tylko pan Przewodniczący, pan tutaj przyszedł jako 

publiczność, bo nawet nie był pan zaproszony. W związku z powyższym, wydaje mi się, że 

jakieś zasady kultury obowiązują nas  wszystkich. Jeżeli panu brak kultury, czy brak obycia, 

zarzuca innym, to niech pan po prostu zacznie przede wszystkim od  siebie samego. Ale 

przechodząc do tego pisma, które pan tutaj podrzucił, proszę państwa, to jest pismo, 

rzeczywiście, ja nie będę go państwu odczytywał. To jest  pismo skierowane do pana […], 

skierowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Łodzi, uwaga,  4 marca 2020 roku. Trzy 

lata temu. I znowu mamy odgrzebane kotlety. Pan […] odgrzebał to, jakieś stare kotlety, 

nieświeże, gdzie rzeczywiście przyznam, tutaj jest taki fragment jeden, jedno zdanie, 

niezależnie od cytuję panie […]„niezależnie od powyższego protokołu kontroli kompleksowej, 

przekazany został Delegaturze Centralnego  Biura Antykorupcyjnego w Łodzi w celu 

wykorzystania w ramach przysługujących tej instytucji (wypowiedź słabo słyszalna). Tak, jak 
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powiedział pan  Wójt przed chwilą, gdyby CBA faktycznie tą sprawą się zainteresowało i 

zajęło, to pewnie państwo już byście, gdyby były podstawy do tego, to pewnie państwo dzisiaj 

byście mieli już dzisiaj innego wójta, bo ten już by siedział. Nic się nie działo przez 3 lata, czyli 

krótko mówiąc, CBA nie podjęło tego tematu i tym się nie zainteresowało ani nie podjęło nie 

dlatego, że Wójt cokolwiek załatwił, tylko dlatego, że stwierdziło, że nie ma podstaw do tego, 

żeby ro zrobić. Więc, rzeczywiście, strzela pan po prostu ślepakami, bo wyciąga pan sprawy… 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – panie […], przywołuję pana, bo pana wyproszę.  

Pan […] – Prezes RIO nie wie, co podpisuje? Chyba wie. 

 

Mecenas M. Kucharski – to Prezes, panie prawniku magistrze […], niech pan posłucha tego, 

co do pana mówią, bo jak pan zabierał głos, to ja panu nie przerywałem, nie krzyczałem. 

 

Pan […] -  bo pan bzdury mówi. 

 

Mecenas M. Kucharski - to się proszę pana teraz nagrywa i za chwilę, to pan będzie miał kolejną 

sprawę. Jak pan chce chodzić po sądach, to proszę pana, ja całe życie chodzę po sądach 30 lat, 

bo jestem 30 lat aktywnym prawnikiem i wie pan, chętnie się z panem po spotykam, bo wie 

pan, zobaczymy, jak prawnik z prawnikiem przed Sądem sobie porozmawia, tak? Także, a pan 

mnie w ogóle słucha, czy pan już nie jest zainteresowany? 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – panie […], proszę nie zakłócać  powagi obrad. 

 

Mecenas M. Kucharski – proszę państwa, jeszcze powiem jedno, pan […] tutaj przed chwilą  

powiedział, że pan Wójt został ukarany karą upomnienia. Faktycznie,  była taka  sprawa w 2019 

roku czy w 2018. Jak państwo sobie przypominacie, to było na kanwie tego, że jak padły zarzuty 

pod adresem rządzących tam na górze w Warszawie, że gdzieś tam za duże pensje sobie 

poprzyznawali, nagrody, to pan Prezes Kaczyński  zarządził wówczas „dobra, to obniżamy”. 

Komu obniżono?  Tym na dole. Tym na górze nie obniżono. Wtedy to, weszły te przepisy, które 

obniżały stawkę wynagrodzenia wójtów, burmistrzów, prezydentów miast, starostów itd. I 

rzeczywiście, była taka sytuacja, że pan Wójt przez pewien okres czasu, przez kilka miesięcy, 

trzy miesiące czy dwa,  pobierał wyższe wynagrodzenie. Nie to, które wynikało z tych nowych 

przepisów narzuconych przez Warszawę. I w momencie, kiedy do Gminy przyszła ta kontrola 

Regionalnej Izby Obrachunkowej i wykazała, no, wyższe niż powinien wg tych nowych 
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przepisów, pan Wójt te pieniądze co do złotówki do Gminy oddał. Oczywiście, Regionalna Izba 

Obrachunkowa  wówczas w tym zakresie stwierdziła, że te pieniądze były wypłacone wtedy 

niezgodnie z tymi nowymi przepisami i rzeczywiście, skierowała sprawę do Komisji 

Orzekającej przy Regionalnej Izbie Obrachunkowej, która ukarała pana Wójta, uwaga, 

najłagodniejszą z możliwych kar przewidzianych przez przepisy, czyli karą upomnienia. Proszę 

państwa, ja pracuję w kilku samorządach i w kilku pracowałem, ale i poza terenem, powiem 

tak, życzyłbym sobie, każdemu wójtowi, żeby po upływie jego kadencji i skończył z jedną karą 

upomnienia przez Regionalną Izbę. Jak się pracuje na bieżąco z finansami, zawsze zaistnieje 

jakieś ryzyko, że coś było nieprawidłowo, bo tak naprawdę, to czynności wykonują Ludzie w 

Urzędzie i pan Wójt nie jest w stanie wszystkich skontrolować. Więc, to nie jest nic  

nadzwyczajnego, że Wójt waszej gminy został ukarany karą upomnienia, która już dawno, że 

tak powiem, została anulowana, bo to jest rok 2020 bodajże czy 2019, kiedy to orzeczenie 

zapadło. Natomiast, jeżeli już mówimy o tym orzeczeniu, to wie pan, a to, że strzela pan kulą 

w płot, to przykładem tego są informacje, państwo  musicie mieć jedną informację jeszcze 

dopowiedzianą. Jak państwo sami przeglądacie taką gazetkę tutaj regionalną, która się nazywa 

„Powiatowe Życie Kutna”, to tam od dobrych już kilku miesięcy, co numer, co wydanie 

pojawiają się artykuły pana Redaktora Naczelnego dr Andrzeja Stelmaszewskiego, w których 

to pan dr Stelmaszewski atakuje samorząd gminy i Wójta Gminy osobiście wyciągając tą słynną 

sprawę państwa […] i tu też informacja dla prawnika pana mgr […], proszę pana, sprawa w 

Sądzie Ochrony Konkurencji i Konsumentów jeszcze się nie skończyła w Warszawie. Jest tylko 

wydane zabezpieczenie tzw. , jako prawnik powinien pan wiedzieć, co to jest zabezpieczenie. 

To jest po prostu  rozstrzygnięcie tymczasowe na czas trwania postępowania, bo postępowanie 

może trwać kilka miesięcy czy kilka lat. W związku z tym, sądy mają taką ścieżkę, że mogą 

wydać zabezpieczenie, ale to nie oznacza jeszcze, że Sąd wydał wyrok i zakończył sprawę, bo 

wyroku w sprawie państwa […], tutaj mówię wszystkim państwu otwarcie – nie ma. Więc to, 

co mówi pan […], po prostu wprowadza państwa i wprowadza opinię publiczną w błąd. 

Wprowadza w błąd również poprzez to, że to prawdopodobnie, może mnie pan pozwać do 

Sądu, ja nie boję się tego, to pan przekazuje te wszystkie informacje panu dr 

Stelmaszewskiemu, które potem pojawiają się w tych artykułach, które na łamach tej gazety są 

publikowane. I powiem  państwu jeszcze więcej, to, co pan […] powiedział, że są przepisy 

Kodeksu Cywilnego o tzw. Ochronie dóbr osobistych, więc właśnie korzystając z tych 

przepisów, pan Wójt znowu jako Tomasz Jakubowski, nie jako Wójt Gminy, tylko prywatnie 

jako Tomasz Jakubowski pozwał do Sądu Okręgowego w Łodzi pana Stelmaszewskiego za 

nieprawdziwe informacje, które  przekazał czy wydrukował w jednym z tych artykułów, a temat 
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dotyczył nagród jubileuszowych, wypłaconych panu Wójtowi w momencie, kiedy tutaj 

pracował i kiedy zaliczył, kiedy zaliczono mu do stażu pracy okres pracy w gospodarstwie 

rolnym jego rodziców. Wiele osób tak robi, bo przepisy powszechnie obowiązujące czyli 

ustawy, na to pozwalają. I rzeczywiście, była taka sytuacja, że w pierwszej wersji Regionalna 

Izba Obrachunkowa w tym samym protokole, w którym zarzuciła Wójtowi te, to pobranie tych 

4,5 tys. zł nienależnie zawyżonego wynagrodzenia, rzeczywiście wskazała, że były tam jakieś  

nieprawidłowości przy obliczeniu stażu pracy Wójta i wypłacie mu nagród jubileuszowych, 

jeśli dobrze pamiętam za 25 lat pracy, tak panie Wójcie? Natomiast, sprawa trafiła do tej 

Komisji  Orzekającej przy Regionalnej Izbie Obrachunkowej i tego pan już dr 

Stelmaszewskiemu nie powiedział, że przed tą Komisją pan Wójt Jakubowski został 

uniewinniony od zarzutu nienależnie pobranych nagród jubileuszowych, powtarzam, 

uniewinniony. Pan jako prawnik powinien wiedzieć, co, to znaczy i myślę, że ponieważ to pan 

przekazał tą informację do pana Stelmaszewskiego, które publikowane są w tej gazetce, to pan, 

jakby miał odrobinę honoru, to powinien wstać i powiedzieć teraz „przepraszam panie Wójcie, 

bo to ja dałem te materiały, nie zweryfikowałem, nie sprawdziłem, bazowałem tylko na  

protokole RIO, ale już na Orzeczeniu nie”. W związku z tym, faktycznie doszło do  naruszenia 

dóbr osobistych, bo przeciętny czytelnik  na terenie powiatu mógł odnieść wrażenie, że Wójt 

nienależnie pobrał dwie nagrody jubileuszowe za 20 i 25 lat pracy. Jeszcze raz powtarzam, 

Wójt został uniewinniony, czyli Komisja Orzekająca przy Regionalnej Izbie Obrachunkowej 

uznała, obydwie nagrody zostały Wójtowi wypłacone zgodnie z obowiązującym w tym kraju 

prawe. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – dziękuję bardzo. Nie widzę głosów. Wobec tego, 

szanowni państwo, Wysoka Rado, zbliżają się święta Wielkiej Nocy. Na tę okoliczność 

wszystkim państwu życzę zdrowych, radosnych świąt Wielkiej Nocy, zdrowych świąt, życzę 

wszystkiego najlepszego. Pan Wójt, proszę bardzo.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – chciałbym tutaj wszystkim państwu, radnym, sołtysom złożyć 

wszystkiego najlepszego na te nadchodzące święta, zdrowia, szczęścia, radości, spokoju, 

oczywiście smacznego jajka i mokrego dyngusa, wszystkiego najlepszego. 

 

Ad.  14. Zamknięcie sesji. 

Wobec wyczerpania punktów porządku obrad, o godz. 10.17 Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął sesję słowami: „zamykam XLIII sesję Rady Gminy Krzyżanów.”   
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Na tym protokół zakończono.                           

 

Protokołowała:                                                                          Obradom przewodniczył:    

D. Idziak                                                                                                Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                                        Wiesław Czekaj   

 

[…] – wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 

2001 r. o dostępie do informacji publicznej (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 902). 

Jawność wyłączyła: 

insp. D. Idziak 

 

 

 

 

 

 

 


